
Všechny dárky
jako na dlani
S dárky vám podáme
pomocnou ruku.
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Volný prodej 6 Kč
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„JAZYKY. SOUSTAVNĚ SE
POKOUŠÍM I O RUŠTINU“
MILAN KRAJČA V PŘEDVOLEBNÍM DOTAZNÍKU DENÍKUMETRO STRANA 12

Svátek slaví: František

inzerce

V rámci Dne architektury se otevřela i opravená Šlechtova restaurace v pražské Stromovce. Festival potrvá až do čtvrtka. ČTK

„Přijímací komise mě
proklepla i digitálně“
Sociální sítě. Nevhodný obsah z vašeho života vás může připravit o dobrou práci. Zaměstnavatelé. Někdy
oceňují také „mlčenlivost“. Osobní profil. O tom, co na něj dávat, by člověk měl přemýšlet předem STRANA 4

Domky, pila
či holubník
Pod dominantou zámku
ve Vysokém Chlumci
u Sedlčan je v údolí potoka
Muzeum vesnických staveb
středního Povltaví. Jeho
návštěva bude bavit nejen
milovníky historie, na své
si zde přijdou i nejmenší
návštěvníci. STRANA 15

Pauzu přečká
na 1. místě
ligy Viktoria
Fotbalisté Plzně v 10. kole
první ligy zdolali Zlín 2:1,
před reprezentační pauzou
si upevnili vedoucí pozici
v lize. V Uherském Hradišti
se v dresu Teplic gólově
prosadil veterán Jan Rezek,
přesto jeho tým prohrál se
Slováckem 2:3. STRANA 21
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Masarykovo
nádraží se mění.
Pozemek, kde má
stát nový hotel,
si letos proklepli
archeologové.

Před třemi lety vedl archeo-
log Martin Vyšohlíd první vý-
zkum na Masarykově nádra-
ží. On a jeho kolegové zkou-
mali protáhlou parcelu mezi
kolejištěm a ulicí Na Floren-
ci. Letos se archeologové
ze společnosti Archaia Praha
přesunuli na jižní stranu ná-
draží, k Hybernské ulici. Po-
prvé kopli do země v dubnu,
nyní výzkum pomalu končí.
„Kromě pozůstatků novo-
městského opevnění z doby
Karla IV. a pozdějších barok-
ních hradeb jsme našli i mno-
ho předmětů, které udělají ra-
dost fanouškům železniční
historie,“ vypráví Vyšohlíd,
zatímco mě provádí po bu-
doucím staveništi.
Společnost Penta tu má vy-

stavět hotel o trojúhelníko-
vém půdorysu, povede tudy
také nová cesta k chystané-
mu velkému železničnímu
muzeu. V tom mimochodem
skončí i některé z letošních
archeologických nálezů, na-
příklad část provizorních ko-
lejí, po nichž si za druhé svě-
tové války jezdily parní loko-
motivy pro vodu z podzem-
ních nádrží. Výzkum u Hy-
bernské ulice ale nabídl po-
hled i do mnohem starší his-
torie. Potvrdilo se třeba, že
okolí Masarykova nádraží

bylo vyhlášené kvalitní dlaž-
bou už před založením Nové-
ho Města. Ne náhodou právě
tady najdeme Dlážděnou uli-
ci a jméno Dlážděná dřív nes-
la i nynější ulice Hybernská.
Později právě tudy vedly hrad-
by Nového Města, které dal
bezprostředně po jeho založe-
ní postavit Karel IV. V areálu
současného nádraží dokonce
stála jedna ze čtyř novoměst-
ských bran, brána Horská.
Jméno dostala podle toho, že
od ní vedla cesta z Prahy
do Kutné Hory. Měla dvě hra-
nolové věže, které střežily
vstup do města. Šli v tomto
případě archeologové zcela
najisto? „Bylo to trochu složi-

tější. Vždy se vědělo, že brána
tady někde je, ale nebylo jas-
né, zda se neukrývá dál
pod kolejištěm, nebo naopak
pod křižovatkou Hybernské
s Opletalkou. Už při minulém
výzkumu jsme si tu ale uděla-
li sondy, takže jsme věděli, co
čekat,“ popisuje Vyšohlíd. Co
ale archeology překvapilo,
bylo zjištění, že přímo před
bránou nebyl žádný příkop.
„To je z hlediska obrany dost
nepraktické.“
O pár desítek metrů dál mi

Vyšohlíd ukazuje zbytky no-
vého opevnění Prahy, které
se začalo stavět po třicetileté
válce. Právě tady celá stavba,
jež trvala přes sto let, začína-
la. Ve výkopu je dobře vidět,
že cihly, které známe třeba
z Vyšehradu nebo ze Straho-
va, tvoří pouze svrchní vrst-
vu. Pod tímto slabým pláš-
těm se ukrývá masivní ka-
menné zdivo.
Pozůstatky staršího i nověj-

šího hradebního pásu budou
zachovány v základech no-
vých budov. Pod hotelem se
nepočítá s podzemními gará-
žemi, takže není důvod staré
zdivo odstraňovat. Zbytky
opevnění ale nebude možné
obdivovat, jak je tomu napří-
klad v případě románských
domů v podzemí nedalekého
Palladia. I takmá ale zachová-
ní zdiva pro vědumimořádný
význam. „Je to kulturní pa-
mátka jako každá jiná, nezá-
leží na tom, zda je pod zemí,
nebo nad zemí,“ říká Vyšo-
hlíd. „A ještě jedna věc, ten
hotel tu určitě nebude stát
navždy, takže to třeba docení
archeologové, kteří přijdou
po nás,“ dodává. LIBOR HRUŠKA

Dnešní Masarykovo nádraží je
historicky prvním nádražím
parostrojní železnice v Praze.

● Vůbec prvním nádražím
na území Prahy bylo v roce
1830 nádraží Bruska Lánské
koněspřežky, v současnosti
nádraží Praha-Dejvice.

● Nádraží státní dráhy, nyní
Masarykovo, bylo postaveno
poblíž hradeb, jež musely být
za účelem jeho napojení

proraženy. Tunely byly
opatřeny branami, které se
na noc zavíraly.

● Pozemek pro nádraží měl
rozlohu 13 hektarů, místy
bylo nutné navézt až 15 met-
rů navážky. První neoficiální
vlak přijel 4. srpna 1845.

● Slavnostně byl provoz
zahájen 20. srpna 1845,
pravidelný veřejný provoz
začal 1. září téhož roku.

Země vydala pozůstatky prastaré Horské brány.

První vlaky jezdily skrz otvor v hradbách

Martin Vyšohlíd

Začali se bát, že přijdou o byt.
„Museli jsme jednat rychle,“ říká s vážným výrazem

v obličeji pan Filip. „Hledal jsem na internetu dostupné
možnosti a našel jsem Rentu z nemovitosti od FINEMO.
CZ. Nikdy předtím jsem o ní neslyšel, a tak jsem si zjistil
víc.“
Potom si společně se ženou a synem domluvili

schůzku ve společnosti FINEMO.CZ, která zpětnou
hypotéku poskytuje. Obchodní zástupkyně je ujistila,
že dál mohou bydlet ve svém bytě a zůstanou jeho
vlastníky. Teprve později bude o hodnotu úvěru sní-
ženo dědictví.

„Několik dní jsme o tom v jednom kuse přemýšleli,
a nakonec jsme se rozhodli pro výplatu jednorázové
částky,“ dodává paní Šárka.
Díky Rentě z nemovitosti si zachránili byt, v němž

mohou dál bydlet, a zároveň pomohli svému synovi
splatit půjčku. Šťastný syn, který jim bude muset pe-
níze splácet a později dostane méně z dědictví.

Filip a Šárka Doležalovi ručili svému synovi za půjčku svým bytem. Jenomže potom se mu
rozpadlo manželství a jejich syn se rozvedl. Nebydlel ve svém a na splácení půjčky neměl
peníze. Manželé Doležalovi mu chtěli pomoct, ale nevěděli jak.

Ručení za synovy dluhy vyřešila Renta z nemovitosti

Byli v důchodu několikátý rok, takže úspory se po-
malu vytratily a oni s penězi sotva vystačili. Začátkem
každého nového měsíce už museli obracet každou
korunu a přemýšlet, co si mohou a nemohou dovolit
koupit. A o nějakých nadstandardních záležitostech
jako návštěvě divadla nebo kina nemohla být ani
řeč. Sami si půjčku vzít nemohli, protože by ji neměli
z čeho splácet. Situace bohužel vygradovala a kvůli
synově platební neschopnosti jim hrozila exekuce.

Výhody Renty z nemovitosti:
• Získáte peníze na cokoli
(najednou či postupně).

• Za života nemusíte nic splácet.

• Zůstáváte bydlet doma a jste nadále
majitelem svého bytu či domu.

• Můžete žít důstojněji a život si více užívat

Chcete vědět víc?
• Přečtěte si příběhy klientů
a odpovědi na nejčastější dotazy
nawww.rentaznemovitosti.cz.
• Vyžádejte si orientační kalkulaci zdarma.
• Můžete nám také zavolat na tel. 233 321 850.
• Jsme držiteli licence České národní banky
na poskytování spotřebitelských úvěrů.

U NÁDRAŽÍ VYKOPALI BRÁNU

inzerce
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Svatojakubská mušle

● Jmenuje se hřebenatka svato-
jakubská a žije ve Středozem-
ním moři. Hřebenatka je od-
znakem věřících na poutní ces-
tě do španělského Santiaga.
Kdysi dávno ji zřejmě jeden
z nich ztratil v Praze.

Mrtvý Švéd

● Na sklonku třicetileté války se
právě tady odehrávaly líté
boje mezi švédskými oblehate-
li a obránci Prahy. Zatímco
levý břeh Vltavy padl do rukou
Švédů, Staré a Nové Město
se ubránily.

Kolejnice do muzea

● Provizorní koleje vedly za dru-
hé světové války ke dvěma že-
lezobetonovým nádržím
na vodu pro parní lokomotivy.
Ty byly ukryty pod zemí kvůli
riziku náletů. Část kolejnice
skončí v chystaném muzeu.

Kvalitní dlažba byla v okolí dnešní Masaryčky už ve středověku. 3x METRO a 4x ARCHAIA PRAHA

Archeology potěšily i drobné nálezy

Vykopávky při pohledu z magistrály. V popředí jsou kruhové podzemní nádrže na vodu.

* Nabídka ovoce a zeleniny neplatí pro filiálky:
Ostrov, Praha-Hloubětín, Praha-Palmovka.

24,90
39,90
-37%

16,90
29,90
-43%

14,90
19,90
-25%

NABÍDKA
PLATÍ OD 4. 10.
DO 5. 10. 2021

Čerstvé
z České republiky

* Jablka Rubín
I. jakost
1 kg

STAROBRNO
BITR
Pivo
hořký ležák
Max. 48 kusů
na osobu/den
0,5 l plech
(=1 l 29,80)

SUPER CENA

34,90
pouze

GIANA
Slunečnicový
olej
Max. 10 kusů
na osobu/den
1 l

PRAGOLAKTOS
Smetana
na vaření
tuk 10%, trvanlivá
0,5 l
(=100 ml 3,38)

I STAROU KOLEJ
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Vyhrabat na člově-
ka hříchy minulos-
ti už dávno není
na dlouhé sezení
v archivu. Téměř
všichni máme ne-
smazatelnou stopu
na internetu.

Kdo před pár měsíci sledoval
pořad o utajených šéfech, ur-
čitě zaznamenal příběh mla-
dého řidiče dopravní firmy,
který přijížděl k zákazníkům
vkšiltovce se znaky extremis-
tické organizace. Což se maji-
teli společnosti nelíbilo, pro-
tože firemní politika i jeho
lidské názory se v tomto ohle-
du lišily. S řidičem se dohodli
na rozumném kompromisu.
Mladík o práci pochopitelně
nepřišel, ale možná by mu
jeho postoje, pokud by je pre-

zentoval i na internetu, ztíži-
ly situaci, kdyby hledal no-
vou práci. Digitální stopa, kte-
rá se za námi táhne, zanechá-
vá pach déle než stopa zvíře-
te v lesním prostředí.

Nefungoval internet?
Nemusíte vyslepičit vše
„Tweetuji jen v rámci ofi-

ciálního profesního profilu,
když se vyjadřuji i za kolegy
kvůli oficiálním oznámením.
Vlastní facebookovou strán-
ku ani na jiné sociální síti ne-
mám,“ říká Jaromír.
Pracuje ve vysoké pozici

v jednom z úřadů Evropské
unie. Osobní i rodinné zážit-
ky nikde po internetu nepub-
likuje, zásadně nepoužívá
k nepracovním zprávám
úřední e-mailovou komunika-
ci. I kdyby to bylo jen sdělení
manželce, že jim v práci ráno
„zamrzl“ internet.
Jaromír k tomu má důvod.

Právě nulová stopa na sociál-
ních sítích a pouze profesní

profil na LinkedIn mu před
pár lety zajistily špičkovou
práci s mimořádným finanč-
ním ohodnocením v nejvyš-
ších bruselských struktu-
rách. Až po úspěšném absol-
vování několikakolového vý-
běrového řízení mu jeho nej-
bližší nadřízený prozradil, že
si přijímací komise proklep-
la, jestli a co šíří digitálním
světem.

„Našli prakticky jen články
z odborných časopisů, citace
z konferencí a obdobné infor-
mace. Žádná selfíčka z pláže,
politické komentáře a vtípky
na toto téma, sranda připo-
mínky k tomu, co se děje
v práci, drby o kolezích,“ ko-
mentuje Jaromír. Jeho nový
zaměstnavatel ocenil právě
mlčenlivost a také to, čemu
se říká loajalita vůči firmě. Že
se v práci netváří jinak, než
se potom vybavuje po digitál-
ním světě.

S opilými selfíčky kariéru
za volantem asi neuděláte
„Na profesní síti, jako je

LinkedIn, si budoucí zaměst-
navatel zjistí zkušenosti kan-
didáta, na Facebooku nebo In-
stagramu ale získá přehled
třeba o tom, jak nový člověk
do kolektivu zapadne,“ upo-
zorňuje Jan Vašík, majitel
agentury Fairy Tailors, který
se zaměřuje na sociální sítě
a jejich marketing. Kdo chce

na sociálních sítích figuro-
vat, měl by si podle něho peč-
livě nastavit soukromí da-
ných stránek. Co nechceme,
aby viděli jiní, má být pro
jiné než přátele schované.
Nejde ale o to, zcela zmizet

z digitálního prostředí. Člo-
věk, který svůj profil má, by
měl přemýšlet o dva až tři
kroky dál. Jak se bude asi tvá-
řit šéf speditérské firmy, kam
se hlásíte, když uvidí na va-
šem profilu jen snímky, jak
jucháte v hospodě u půllitru?
Budemít záruku, že za volant
jeho kamionu za deset milio-
nů usednete vždy střízlivý?
Nebo polonahá selfie z buja-
rých večírků a pod sdílenými
příspěvky vulgární komentá-
ře a nadávky politikům, když
si podáte přihlášku na tisko-
vého mluvčího? „Doporučuji
zachovávat pouze takový ob-
sah, za který byste se nestydě-
li ani ve svém životopise
nebo na pohovoru,“ zdůraz-
ňuje Vašík. PAVEL HRABICA

Programy celoživotního vzdělávání:

Mezinárodní jazykové certifikáty telc

Bakalářské studijní programy:

Online den otevřených dveří 6. října!
Uzávěrka přihlášek prodloužena do 15. října!

inzerce

Plácání na sociálních sítích
může připravit o dobrou práci

Buďte pozorní na síti

Když se váš život vyvine
jinak, někdy může osobní
profil na sociální síti
zkomplikovat situaci druhým.

● Kateřina Zemanová, dcera
českého prezidenta, musela
po prvním zvolení svého
otce na Hrad zrušit svůj
facebookový profil.
Polonahé fotografie i ne-
vhodná vyjádření se staly
ze dne na den nežádoucími.
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Obdivovatelce
podzemky vyjde
další knížka.

Sama o sobě tvrdí, že není spi-
sovatelka. Přesto v listopadu
najdete na pultech knihku-
pectví už její druhé dílo. Lu-
ciaMagašvári zaujme imedai-
lonkem na webu nakladatel-
ství Albatros. Autorka knihy
Strašidelnická vystudovala
medicínu, ale baví ji i vyprá-
vění příběhů. Má zálibu v his-
torii, hudbě, jazycích,mokřa-
dech a netopýrech. „Mně se
všechny ty tůně a jezírka
prostě líbí. Zvlášť ráda mám
rašeliniště, ať už ta horská,
nebo třeba rašeliniště u Řev-
ničova. S netopýry je to stej-
né,“ vysvětlila Magašvári.
Dobrodružný příběh o pod-

zemních strašidlech ji nena-
padl náhodou. „Mou velkou
inspirací byl můj tchán, kon-

struktér kolejových vozidel
a jeho nadšení pro – jak jinak
– kolejová vozidla, mezi kte-
rá patří imetro,“ popisujeMa-
gašvári. A kde se v příběhu
vzala strašidla? Tady úřadova-
la autorčina fantazie. „Proč
jen má metro okna, když jez-
dí celou dobu v tunelu? Co by
se jimi dalo pozorovat?“ říka-
la si vždy Magašvári.
Příběh bratrů Ondry a Vít-

ka, kteří jednoho dne zmetra
donesou strašidlo, si celý vy-
myslela, při popisu se ale sna-
žila vycházet z reálií pražské-
ho metra. „Například tajná
stanice, kam se hlavní hrdino-
vé dostanou, skutečně existu-
je. Tchán o ní ale nic nevěděl
a z dopravního podniku mi
napsali pouze, že je zde tech-
nické centrum propojené
s tunelem trati A, bližší infor-
mace však nemohli poskyt-
nout, protože se jedná o tak-
zvané zvláštní skutečnosti,“
popisuje tvorbu knížky její
autorka. „Do tajné stanice se

v knize lze dostat tunelem
mezi stanicí Malostranská
a Hradčanská, takto by to
snad mělo být i ve skutečnos-
ti,“ dodává.
Podzemí z knihy se však

přece jen od toho pražského

liší. „Měla jsem poměrně jas-
nou představu, jak bych chtě-
la metro svým čtenářům
představit. Jakomísto tak tro-
chu temné, ukrývající tajem-
ství, ale také plné roztodiv-
ných strašidelných obyvatel,

které běžný cestující nevní-
má, stejně tak jako nevnímá
ani ostatní věci z toho osobi-
tého a fascinujícího světa.
Cesty metrem jsou pro větši-
nu lidí jen nutnost, ztracený
čas,“ popisuje Magašvári. Ilu-
strace knihy svěřila do rukou
Libuše Vendlové. „Ta dokáza-
la mou představu o metru
úžasným způsobem zachytit.
A nesmím zapomenout
na grafičku Lucku Valerovou.
Díky ní má knížka formát
i písmo přívětivé pro začínají-
cí čtenáře. To byl od začátku
náš cíl, aby se knížka dětem
dobře četla. Když jsme všech-
ny tyhle nápady v našem
dámském triumvirátu daly
dohromady, vznikla z toho
Strašidelnická,“ dodává au-
torka. Její první kniha před
prázdninami dostala výroční
cenu Albatrosu za rok 2020
v kategorii literární text pro
menší děti. Pokračování zave-
de Ondru a Vítka do štol Kruš-
ných hor. MAREK HÝŘ

Knížku ilustrovala Libuše Vendlová. ALBATROS

V metru straší! Tajná stanice
je „zvláštní skutečnost“

inzerce
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Tata Bojs chystají
koncert v hale
O2 universum.

S loňskou albovou novinkou
Jedna nula už Tata Bojs stihli
získat Cenu Anděl 2020 v ka-
tegorii Skupina roku a hned
dvě sošky ve fanouškovské
anketě Žebřík, konkrétně za
první místo mezi kapelami,
respektive za druhé místo
v kategorii Album roku. Kon-
certní křest desáté řadovky
plánovaný v pražské hale
O2 universum však Tatáči
museli s ohledem na situaci
odložit, a tak albumzatím po-
křtili alespoň OnLive v rámci
živě přenášeného únorového
koncertu. A právě s live kli-
pem z DOX+ ke skladbě
220 Travoltů kapela posílá
jednoznačný vzkaz všem fa-
nouškům: „Koncert bude!“
Stane se v novém termínu
30. listopadu v O2 universu.
„Deska Jedna nula vyšla

v listopadu 2020, takže nám
přijde docela symbolické, že
po dvou odkladech se slibova-

ný koncert u příležitosti vydá-
ní alba uskuteční přesně po
roce. Sice jsme ji už jednou
pokřtili scannerem na OnLi-
ve koncertě v DOX+, ale říka-
li jsme si, že to musíme udě-
lat ještě i před živým publi-
kem. Navíc kdy se vám poda-
ří křtít už pokřtěnou desku,
že jo... No i takováhle kouzla
umí covid,“ říká ke koncertu
frontman Tata Bojs Milan
Cais.
Tata Bojs se během léta

představili na řadě samostat-
ných koncertů i festivalů. Kro-
mě toho vymysleli a odehráli
společně s DEKKADANCERS
původní audiovizuálně taneč-
ní představení Velký třesk!
v Azylu78 a teď chystají další
velký koncert do O2 univer-
sa. Těšit se můžeme mimo
jiné i na originální scénu dle
návrhu Milana Caise.
„Nestává se tak často, že

naše kapela ‚lokálního význa-
mu‘ hraje podobně velký kon-
cert. Prostor O2 universa je
poměrně velkorysý a po Spor-
tovní hale s Nanoalbem
a Foru Karlín s A/B mám
aspoň scénograficky zas
o čem přemýšlet. Když jsem

se tam byl před pár měsíci oč-
kovat, už jsem si to všechno
představoval. Budeme tento-
krát pracovat se zalomenou
ledkovou stěnou a novými
chytrými světly, která trochu
jiným způsobem modelují
prostor na scéně,“ prozrazuje
Milan Cais a další člen kape-
ly, Mardoša, doplňuje: „Velké
koncerty nás trochu znervóz-
ňují, ale zároveň značněmoti-
vují! Jsou vzácné a speciální.

I když před samotnýmvystou-
pením bude asi každý z nás,
podobně jako subwoofer
v naší písničce, ‚trochu roze-
chvělý‘, uděláme vše pro to,
aby večer byl ‚fakt skvělý‘!“
Ostatně je poměrně symbo-

lické, že na koncert Tata Bojs
lákají klipem k jedné z nej-
hybnějších skladeb z alba Jed-
na nula, který vznikl v době,
kdy si mohli fanoušci s kape-
lou zatančit a zazpívat maxi-

málně ze svých obýváků. Nic
to ale nemění na tom, že i tak
se režisérovi klipuOndřeji Ur-
bancovi společně s Milanem
Caisem ve střižně podařilo
zprostředkovat energii
v mnohém jedinečného
„lockdownového“ koncertu.
„Musím říct, že mě zase pře-
kvapilo, jak moc se dá hrubý
střih postprodukcí ještě vy-
lepšit a zdynamizovat,“ dodá-
vá Milan.
Dynamika kapely se však

bude v případě O2 universa
díky přítomnosti fanoušků
jistě ještě násobit. A to určitě
nejen během tónů pecky 220
Travoltů, která stejně jako
řada dalších skladeb z novin-
ky Jedna nula nebude chybět
v setlistu tohoto koncertu.
„Kromě našich už v podstatě
stálých hostů Tomáše
Neuwertha na druhou bicí
sadu a backvokalistek Simo-
ny a Denisy Katzer alias 20Mi-
nutes se jako předem prozra-
zené tajemství ukáže též
Emma Smetana,“ odkrývá
Cais další píseň z playlistu
s názvem Tajemství. Ta zazní
s hostující Emmou živě před
publikem vůbec poprvé. MET

Pražská hudební skupina vznikla v roce 1988. SALIM ISSA

inzerce

Zatančí jako 220 Travoltů
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Nemocnice už ně-
kolik týdnů opět
oprašují covidová
lůžka. Uplynulý tý-
den se se zákeřnou
nemocí léčilo v ne-
mocnicích více
než dvě stě postiže-
ných denně.

V sobotu přibylo v Česku
550 potvrzených případů co-
vidu. Je to nejvyšší víkendový
nárůst od 15. května. Počet
hospitalizovaných se ale sní-
žil o 23, na 217 pacientů.
V těžkém stavu je 37 z nich.
Reprodukční číslo ukazující
rychlost šíření nákazy kleslo
z 1,32 na 1,29. Průměrná tý-
denní incidence covidu mír-
ně stoupla – na 41 potvrze-
ných případů na 100 tisíc oby-
vatel. Takové jsou statistiky
posledních dnů.

Virus napadá neočkované
V mezitýdenním srovnání

byly počty odhalených přípa-
dů tento týden vyšší v pěti ze
šesti dní. Výjimkou bylo pou-
ze úterý, na které připadal

svátek. Stejně jako loni začal
letos počet nově potvrzených
případů růst s koncem prázd-
nin, návratem lidí do práce,
dětí do škol a celkově větší
mobilitou ve společnosti.
Pro vývoj epidemie a pří-

padné zpřísňování či uvolňo-
vání opatření je nyní ale spíš
než počet zjištěných nákaz
rozhodující, kolik lidí s koro-
navirem skončí v nemocni-
cích a na jednotkách intenziv-
ní péče. Na začátku tohoto
týdne bylo s covidem-19 hos-

pitalizováno 226 lidí, do sobo-
ty tedy jejich počet klesl o de-
vět. Pacientů v těžkém stavu
je zhruba stejně.
„Virus bude do nemocnic

přivádět hlavně ty, kteří ná-
kazu neprodělali a z vlastní-
ho rozhodnutí se nenechali
očkovat, nebo osoby s oslabe-
nou imunitou, jež nevyužijí
možnost bezplatného posíle-
ní imunity podpůrnou třetí
dávkou. Počet případů bude
stoupat především v méně ri-
zikových skupinách popula-
ce,“ připomněl epidemiolog
Rastislav Maďar. Zpřísňovat
opatření proto podle něj není
třeba.

Praha vévodí v nákaze
Epidemická situace se liší

v jednotlivých krajích. Nej-
horší zůstává v Praze, kde
na 100 tisíc obyvatel připadá
v posledních sedmi dnech
60 nakažených. V Moravsko-
slezském kraji je incidence
57, v Jihočeském kraji 51.
Naopak relativně nejlépe

je na tom Karlovarský kraj,
kde za uplynulý týden připa-
dá na 100 tisíc obyvatel 12 pří-
padů koronaviru. V Králové-
hradeckém kraji je inciden-
ční číslo 15, v Libereckémkra-
ji 16. iDNES.cz a ČTK

FORD SERVICE

SERVISNÍ NABÍDKAOD 13. ZÁŘÍ
DO30. LISTOPADU2021 VEVŠECH
AUTORIZOVANÝCHSERVISECHFORD.

www.ford.cz

STĚRAČE, BRZDY,
AUTOBATERIE
SE ZVÝHODNĚNÍM15%

AŤVÁSŠPATNÉ
POČASÍNEZASKOČÍ

POZOR SOUTĚŽ
Rezervu

jte si servis

online a vyhrajte

Mustang na víkend.

Krátce

Přibližně 400 kilogramů ná-
kladu vyneslo na Sněžku
16 účastníků jubilejního desá-
tého ročníku závodu Novodo-
bých horských nosičů. Nej-
rychlejšímezi jedenáctimuži
byl Petr Mazal, který časem
jedna hodina 18minut vytvo-

řil nový rekord. Mezi ženami
ustavila nový rekord Iva Do-
lečková, jež trasu o délce
6,5 kilometru s převýšením
téměř 1000 metrů zvládla
za jednu hodinu a 28 minut.
Muži nesli zátěž 30 kilogra-
mů, ženy 15 kilogramů. ČTK

Do Sněmovny
by jich šlo šest
Podle nejnovějšího mode-
lu STEM pro CNN Prima
News by volby vyhrálo
ANO s 27,3 procenta. Prů-
zkum také ukázal, že dvě
opoziční koalice, SPOLU

a PirSTAN, by nezískaly
většinu ve Sněmovně. Do
ní by se totiž dostali i ko-
munisté a Přísaha. Před
branami dolní komory by
naopak skončila ČSSD.

Zatím je tajný
Křišťálový relikviář svaté

Zdislavy vyrobili pro pape-
že skláři ve společnosti Pa-
činek Glass v Kunraticích
u Cvikova. Unikátní
schránku s ostatkem čes-
ké světice a patronky Libe-
reckého kraje předají pa-
peži v listopadu, do té
doby zůstane její podoba
utajená. ČTK

inzerce

Med konkuroval burčáku
Na Národní výstavě medu v Brně vyhlásili čtyři nejlepší
medy roku 2021. „Včelaři přihlásili 116 vzorků, obvykle
to bývá 150 až 160 medů. Zcela to odpovídá poklesu vyro-
beného medu v České republice,“ uvedl pořadatel soutě-
že Radomír Hykl. Letos nebyl vyhlášen absolutní vítěz,
pouze nejlepší medy ve všech čtyřech kategoriích (květo-
vé medy jednodruhové, květové vícedruhové, medovico-
vé a pastové. Mezi soutěžními vzorky k ochutnání byl
i med předsedy Poslanecké sněmovny Radka Vondráčka
(vpravo dole). ČTK

Siláci. Na Sněžce padly
rychlostní rekordy

Vrací se loňský
podzim. Mírnější

Covid-19: růst i pokles

1379
To je součet nakažených
za pátek a sobotu minulého
týdne, který oznámilo minis-
terstvo zdravotnictví včera
ráno. Naposledy byla tak vy-
soká čísla v polovině května.

-13
Co se snížilo, to je počet pa-
cientů s covidem v nemocni-
cích. V sobotu se v porovnání
s pátkem snížil o třináct.
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Jednatřicetiletý trenér skate-
boardingu Martin Hořák má
na ruce vytetováno Skate is
My Life. Tomuto sportu se vě-
nuje 22 let. Podle něj skatebo-
arding zažívá druhou vlnu.

Jak se dá na skatu naučit?
Dřív se to každýmusel nau-

čit sám, protože nebyli žádní
lektoři ani školičky. I já jsem
tedy vše odkoukával od těch
lepších. Dnes je to jednoduš-
ší, protože kdekoli si můžete
na internetu najít nějaký
klub nebo lektora. Dobré je
nechat si poradit hlavně
ohledně skateboardu, proto-
že ne všechny skaty, které se
prodávají, jsou ideální.

Proč byste skateboarding
doporučil mladým lidem?
Každý to má podle mě troš-

ku jinak. Je to adrenalinový
sport, což je pro děti naplňují-
cí. Určitě lepší než se flákat
doma na počítači nebo
na playstationu.

Co vás nutí jít na skate zno-
vu a znovu?
Adrenalin, nové výzvy,

nové triky a kamarádi. Poži-

tek ze skateboardingu je
prostě nádherná věc.

S čím trenér pomůže?
Může naučit základy, což

je postavení nohou na skatu,
naučit se rozjíždět a zatáčet,
jak sjet rampu a dále pak slo-
žitější triky.

Jak se lze dostat k vám
jako trenérovi?
Většinou, kdyžmám indivi-

duální lekci, si mě lidi ve ska-
teparku všimnou a přijdou za
mnou, jestli bych nemohl
učit je nebo jejich dítě. Do-
mluvíme čas schůzky a pak
s nimi pracuji většinou deset
lekcí. Což je základ na to, aby
už mohl začít jezdit každý
sám a učil se další triky. Zá-
jemci mi můžou napsat i na
Instagram Zombie.Skatein-
struktor, najdou mě na Face-
booku jako mesiezombie.

Dá se jezdit bez zranění?
Vy sám jste zatím neměl
nic zlomeného.
Asi jsem byl vždy opatrný

a věděl, jak mám padat. Když
se tohle člověk naučí, dokáže
předvídat i v pádu, jak by se

měl otočit. A samozřejmě je
dobré mít helmu i chrániče
na kolena a na lokty. Ale výro-
nů kotníků a zápěstí a natlu-
čených kolen se asi úplně vy-
varovat nedá.

Jaké máte závody?
Určitě nejznámější u nás je

Mystic Skate Cup. Dále jsou
tu české poháry. A pak se
také pořádají lokální závody
v různých městech.

Co se při nich hodnotí?
Samozřejmě jsou to triky,

styl a kreativita skateboardis-
ty. Například flipové triky

(protočení desky – pozn. redak-
ce), což je co největší výskok
s držením skatu. Hodně
dobře hodnocený je i rail – tri-
ky na zábradlí či na bedně. Zá-
vodníci předvádějí také jízdu
na rovné ploše v rádiu 45
stupňů, takzvaný bang bang.

Co říkáte na to, že je v sou-
časnosti skateboarding
olympijským sportem?
Moc se mi to nelíbí. Vývoj

šel sice nahoru, triky jsou těž-
ší, ale dříve byl skateboar-
ding hodně o kamarádství.
Nebylo to tak vrcholové ani
soutěživé, šlo tak trochu o un-

derground. V podstatě punk.
Teď je to spíše komerční věc.

Úroveň skateboardingu se
tedy obecně zvedá?
Ano. Vznikly nové školičky

a kluby, děti se rychleji učí.
Vzájemně si vypomáhají, ale
i jezdí proti sobě. Mají více
možností. Navíc je možnost
sledovat videa na YouTube
a odkoukávat, jak se to dělá
v cizině.

Jaké jsou podle vás nejlep-
ší skateparky?
Asi na Letné, na Štvanici,

na Výstavišti a na Zbraslavi.

V jakém jsou stavu?
Určitě je potřeba opravit

Skatepark Braník a Skate-
park Smíchov. Jsou nejvíce
poškozené. Dětí tam jezdí to-
lik, že by si to zasloužily.

Jak byste porovnal skate-
parky ve zbytku Česka?
Dost se staví naMoravě, ale

za špatnou cenu. Mělo by jich
být více. Nejlepší skateparky
jsou ve Frýdku-Místku, v Děčí-
ně a pak Škoda park v Plz-
ni. JANA BERANOVÁ

Skateboardový trenér Martin Hořák SKATEPARK SMÍCHOV

NABÍZÍME:
• Měsíční prémie až 26%

• Náborový příspěvek 20 000 Kč
• Příspěvek na dopravu a stravování

• Příspěvek na životní / penzijní připojištění
• 5 týdnů dovolené, Multisport karta

• Možnost praxe, brigády

Více informací o pozicích naleznete na portálu www.jobs.cz

KONTAKT:
• tel.: 543 563 111

• e-mail: personalni.brno@poclain.com

HLEDÁME NOVÉ ZAMĚSTNANCE:

NC OPERÁTOR
MONTÁŽNÍ DĚLNÍK

LAKÝRNÍK
SKLADNÍK

Poclain Hydraulics s.r.o., Kšírova 186, 619 00 Brno-Horní Heršpice, www.poclain-hydraulics.com

Zhodnocujte své peníze
snadno a rychle s Portu
Loňský rok byl z pohledu
investic úspěšný. Objem
investic svěřených pod správu
vzrostl meziročně o téměř
6 procent, ve fondech podle
informací Asociace pro kapi-
tálový trh přibylo 33 miliard
korun. Vlivem pandemických
opatření a odložené spotřeby
úspory domácností rostly, lidé
si začali uvědomovat potřebu
jejich zhodnocení a pustili se
do investování. Své o tom ví
i první český investiční robo
advisor Portu, který v posled-
ních měsících zaznamenal
masivní příliv investorů i aktiv
pod správou. I díky tomu může
nabídnout systém zajímavých
slev.

„Rostoucí zájem drobných
investorů o efektivní zhod-
nocování úspor nás samo-
zřejmě těší. K dnešnímu dni
evidujeme na Portu přes 75
tisíc registrovaných uživatelů.
Zvlášť v posledních měsících
vidíme dynamický vývoj.
Díky tomu jsme těsně před
naplněním našeho letošního
cíle, dosáhnout na hranici 5
miliard korun spravovaných

aktiv v našich ETF portfoliích
a strategiích, “ říká Radim
Krejčí, zakladatel a šéf online
investiční platformy Portu.
Ta na trh vstoupila v roce 2018
jako první robo-advisory
u nás a od té doby se zapsala
do povědomí zkušených i no-
vých investorů. „Daří se nám
oslovovat nespokojené klienty
podílových fondů a dalších on-
line investičních služeb, kteří
k nám převádějí své finance.
Věříme, že Portu má potenciál
překonat v objemech i velké
české podílové fondy spravu-
jící aktuálně desítky miliard
korun,“ doplňuje Krejčí.

Masivní nárůst klientů i aktiv
pod správou umožnil Portu
snížit poplatky za správu.
Dlouhodobí a zodpovědní
investoři mohou dosáhnout
na poplatek 0,53 procent ročně
v případě vlastních strategií
nebo 0,6 procent u definova-
ných portfolií. Jde tak
o nejlevnější službu svého
druhu v Česku. Sleva je vázána
na investiční horizont
a mohou ji využít stávající
i noví investoři.

inzerce

Výzvy, nové triky a kamarádi



Napsala jste řadu vědec-
kých prací i o inflaci,
spolu s Janou Bobošíko-
vou jste už loni na jaře
varovaly před nástupem
inflace. Máslo dnes sto-
jí přes 50 korun, chléb
s máslem začíná být lu-
xusní pokrm. Může za to
skutečně Andrej Babiš,
jak tvrdí Petr Fiala a ko-
alice SPOLU?
Kampaň „Babišova draho-
ta“ je od koalice SPOLU jen
populismus. Máslo prudce
zdražovalo v roce 2008 za
Topolánkovy vlády ODS
a KDU-ČSL, kdy zemědělci
varovali, že bude stát 60
korun. Situace se opakova-
la v roce 2017, kdy byl mi-
nistrem zemědělství lido-
vec Marián Jurečka. Horší
než populismus však je, že
Petr Fiala ukazuje, jak ani
on, ani jeho ekonomičtí
experti vůbec nerozumí
ekonomice.

Kdo nám zdražil máslo?
Jak to? Vždyť třeba kan-
didát ODS na ministra
financí Jan Skopeček pra-
coval pro Václava Klause?
Dnešní zdražování vzniklo
z velké části kvůli obrov-
skému zadlužení. Během
koronavirové krize vzrostl
náš státní dluh o třetinu
a ještě poroste.

Za růst dluhu tedy nemů-
že jen Babiš?
Nese hlavní odpovědnost.
Nicméně pro zadlužení
zdvihli ve Sněmovně ruce
všichni: vládní ANO aČSSD
i vládu tolerující KSČM, ale
také koalice SPOLU, koalice
Pirátů a Starostů, Okamu-
rova SPD nebo Trikolora.
Jsem ráda, že nárůst dlu-
hu nepodpořili poslanci
VOLNÉHO bloku. Za stra-
nu, která se na zadlužová-
ní podílela, bych nemohla
kandidovat. Ti, kdo nás za-
dlužovali, a teď o tom lžou,

dnes označují poslance
Volného za smetí a naše
voliče za lůzu.

Je dnešní zdražování ještě
něčím zvláštní?
Růst cen obecně nejvíce
dopadá na domácnosti
důchodců. Vydrží to vět-
šinou jen proto, že umí
šetřit, umí se omezit,
uskrovnit. Tato inflace je
však jiná – výrazně více
dopadá na mladé lidi. Míra
inflace, kterou Český sta-
tistický úřad počítá zvlášť
pro domácnosti seniorů, je
o procentní bod nižší než
celorepublikový průměr:
3 % oproti 4,1 %.

Jak si to vysvětlujete?
Když se dívám na oficiální
statistická data, je zřejmé,
že se na zdražování nej-
více podílel růst cen by-
dlení, energie a dopravy
– dohromady dnes tvoří
téměř polovinu růstu cen.
A je pravda, že zatímco se-
nioři častěji bydlí ve svém,
mladí lidé platí stále vyšší
nájmy a musí dojíždět za
prací. Druhou možností

je, že statis-
tici počítají
míru infla-
ce špatně,
zdražování
je ještě větší
a starší lidé
jím tedy trpí
ještě více.

Kandiduje-
te do voleb
za Volný
blok. Co
můžete vo-
ličům slíbit,
že s inflací
uděláte?
Slibovat ne-
budu nic.
Prázdných
slibů máme
za t ř icet
let všichni
plné zuby.
Situace, do které jsme se
dostali, nemá jednoduchá
bezbolestná řešení, proto-
že jsmemy, občané, ztratili
důvěru ve stát, v instituce,
v politiky. Bez důvěry ná-
prava není možná. Nicmé-
ně řešení známe: okamžitě
snížíme schodek státního

rozpočtu z 376 miliard
korun na nulu. Osekáme
ministerstva a úřednická
místa a začneme rychle
oddlužovat ekonomiku.
Nebudeme se spoléhat na
žádné peníze z Unie – ni-
kdo nám nikdy nedá nic
zadarmo.

Na zdražování jsme se ptali ekonomky Hany
Lipovské, kandidátky za VOLNÝ Blok, která
se otázkou cen a peněz dlouhodobě zabývá.

Festival svobody

DATUM:

ČAS:

MÍSTO:

POŘÁDÁ:

čtvrtek 7. 10.

od 15 hodin
Hradčanské náměstí, Praha

VOLNÝ blok

VOLNYBLOK.CZ

Tato země je naše.

Vystoupí: lídři Volného bloku,
Ilona Csáková, Roman Horky
a skupina Kamelot, Josef Skládaný
s Volným songem a Jana Kubínová.

ODMÍTÁME EXPERIMENTY NA DĚTECH!

WWW.VOLNYBLOK.CZ

lídr v Praze
Mgr. Lubomír VolnýIng. Jana Bobošíková

poslanec Parlamentu ČR, celostátní lídr lídr v Pardubickém kraji
Ing. Hana Lipovská, Ph.D.

ZAKÁŽEME EXPERIMENTY NA DĚTECH!

volte
číslo3

zadavatel/zhotovitel: volný blok
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*Platí pro nákupy zákazníků zaregistrovaných
a současně přihlášených v online shopu dm.cz.

VYSOKÁ KVALITA
ZA NÍZKOU CENU

DORUČENÍ
ZDARMA
U NÁKUPU OD 1290 Kč*

dm.cz

Jemně a důkladně odstraní
i voděodolný oční make-up.
Zklidňuje pleť, dodává jí hydrataci
a neobsahuje alkohol. Vhodný
i pro nositelky kontaktních čoček.

Balea
bezolejový
odličovač očí
100 ml

2990
DLOUHODOBÁCENA

od 27.10.2020 29,90Kč

Kč

Zklidňuje pleť, dodává jí hydrataci 
VEGAN

Stát, a hlavně ministerstvo
dopravy si mohly symbolicky
zazpívat Svěrákovu a Uhlířo-
vu píseň o elektrifikaci obce.
„Byl to ten slavný den, kdy
k nám byl zaveden elektrický
proud...“ V pátek byla totiž
slavnostně ukončenamnoha-
letá rekonstrukce nejvytíže-
nější dálnice D1. Silničáři ote-
vřeli poslední úsek. Opravy
se zdržely o tři roky, termín
byl dvakrát odsouván.
Rekonstrukce vyšla

na 21,8 miliardy korun bez
DPH, což je oproti původním

předpokladům asi o dvě mi-
liardyméně. Silničáři opravi-
li 160 kilometrů dálnice
v obou směrech včetně
95 mostů a 35 nadjezdů, dále
mimoúrovňových křižova-
tek, středního dělicího pásu
dálnice, kanalizace a několi-
ka odpočívek. Dálnice byla
rozšířena o 0,75 metru na
každé straně, což bymělo zvý-
šit bezpečnost při odstavení
vozidla. Omezení na dálnici
budou pokračovat i v příštím
roce. Začne rozšiřování
na šest pruhů okolo Brna. ČTK

Voják a taky
heraldik
V Kutné Hoře odhalili pa-
mětní desku heraldikovi
Jiřímu Loudovi. Ten byl jed-
ním z nejuznávanějších
evropských znalců erbů
a kromě českého státního
znaku a prezidentské vlaj-
ky vytvořil za svůj život
zhruba dvě stovky symbo-
lů měst a obcí. Jiří Louda
sloužil za války v naší jed-
notce ve Velké Británii
a po komunistickém puči
v roce 1948 byl zavřený
ve věznici na Mírově. ČTK

Nejlepší Rulandské víno
na světě, v mezinárodním po-
jmenování Pinot, vyrobili
ve Znovínu Znojmo. Vinařství
titul získalo ve švýcarském
Sierre na soutěži Mondial des
Pinots 2021 za polosladké Ru-
landské bílé 2018, výběr
z hroznů, z viniční tratiWein-
perky. Kromě absolutního ví-
těze a velké zlaté medaile
veze Znovín domů i zlatou
medaili za polosuché víno Ru-
landské šedé 2019, pozdní
sběr, z vinice Dívčí vrch
ve Strachoticích.

„Získat titul šampiona a jed-
nu z deseti udělených vel-
kých zlatých medailí
na prestižní soutěži vín světo-
vého formátu, která je velmi
úzce zaměřená na jednu z nej-
populárnějších a nejvíce ceně-
ných odrůd na světě, to se po-
daří jen zcela výjimečně,“ uve-
dl sommelier Znovínu Martin
Šmíd. Letošního ročníku sou-
těže se zúčastnilo 1037 vín od
335 výrobců z dvaceti růz-
ných zemí. Porota udělila de-
set velkých zlatých a 154 zla-
tých medailí. ČTK

Fotbalovou uličku
proslavili naši hrá-
či také na meziná-
rodní scéně. Tu
v dopravě však
stále neumíme.

Hasiči se snaží prodrat kolo-
nou. Siréna zní, majáky svítí,

řidiči zvolna odklání vozy
do strany a tvoří záchranář-
skou uličku. A do toho jiný
šofér vjíždí do protisměru pří-
mo vstříc hasičům. Takový
případ popsal jejich pražský
mluvčí Martin Kavka. Závěr
je jasný – ne všichni řidiči
vědí, jak se správně při znění
sirén a blikajících majácích
chovat, aby hasičům, záchra-
nářům i policistům usnadnili
cestu k lidem v nouzi.

Záchranáři na silnici potře-
bují ušetřit každou minutu.
Řidiči však nedbají na záko-
ny a sanitce například vjedou
do cesty nebo se drží v jejím
těsném závěsu. „Setkáváme
se s tím jednou až dvakrát
do týdne. Takových situací je
poměrně dost,“ řekl mluvčí
záchranné služby Pardubické-
ho kraje Aleš Malý. Sirény ři-
diče často znervózní. Někteří
reagují, další jen koukají ko-

lem sebe. „Často pak ještě
předjíždějí vozy, které uhýba-
jí, a dochází k nehodám,“ do-
plnil Malý.

Závodící kamiony
Jednou se stalo, že řidič

chtěl uličkou projet v pro-
tisměru. „Občas se stane, že
uličkou projedou motocykly,
ale že by osobní vozidlo jelo
uličkou v protisměru, to byl
unikát a hazard, který se

nám v Praze už naštěstí zno-
vu nikdy nestal,“ sdělil mluv-
čí pražských hasičů Martin
Kavka. Situaci ještě zhorší ka-
miony, které mají omezenou
manévrovací schopnost. Ty
jsou podle mluvčího praž-
ských hasičů největšími hříš-
níky. Pokud kamion uličku
neudělá hned, nemá ji pak
šanci vytvořit dodatečně v ko-
loně. „Nejhorší je, když
na dálnici jedou v koloně ve-
dle sebe. Tam už je prakticky
jisté, že hasičská cisterna ne-
projede,“ uvedl Kavka.
Hasiči v Královéhradec-

kém kraji se setkávají i s leh-
čími dopravními nehodami
nebo poškozenými zrcátky.
„Pro řidiče je nutné si uvědo-
mit, že hasičská vozidla jsou
oproti vozidlům záchranářů
a policistů zhruba 2,5 metru
široká. Váží několik tun
a mají mnohem delší brzd-
nou dráhu,“ vysvětlila mluv-
čí hasičů Martina Götzová.

Jednostopí vybržďovači
Své si zažívají řidiči sanitek

smotorkáři. Záchranář Bořek
Bulíček jel po Pražskémokru-
hu do Fakultní nemocnice
v Motole. Cestumu však zata-
rasil motorkář, který odmítal
pro sanitku vytvořit záko-
nem stanovenou záchrannou
uličku. „Motorkář nás v jed-
nu chvíli doslova i vybrzdil,
teprve potom uhnul,“ dodal
Bulíček.
U motorkářů je vybržďová-

ní a bránění v průjezdu časté.
„Setkávám se s tím opravdu
často, drží se i za námi. To je
nebezpečné, přes sanitku ne-
vidí dopředu. Kdyžmi tamně-
kdo vjede a budumuset prud-
ce zabrzdit, narazí do mě ze-
zadu. Může ohrozit auta ko-
lem i pacienta,“ vysvětluje Bo-
řek Bulíček. iDNES.cz

D1. Plus tři roky, minus
dvě miliardy korun

inzerce

Rulandské.
Světu vládne
to ze Znovína

Místo záchranářské uličky
řidiči spěchající sanitky brzdí
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Zeptali jsme se dvou výrazných
tváří Aliance, Ing. Pavla Sehna-
la a Mgr. Petra Hanniga proč
si myslí, že klidná síla boduje.

Pavel Sehnal: Jsem zastáncem
postupného zlepšování situ-
ace. EU se musí změnit ve
svém přístupu k novým
zemím sedmadvacítky.
To jest nechovat se k nám
jako koloniální mocnost ke
koloniím. I NATO se musí
změnit. Aktuální největší
ohrožení je narušení států
zevnitř. Zamezit vstupu ile-
gálních imigrantů na moři
i na zemi. NATO se musí

Klidná síla

zaměřit na obranu vnějších
hranic EU.

Překvapivé je, že ve vašem vý-
zkumu překračuje pětiprocent-
ní hranici nejenom Aliance pro
budoucnost, ale i Volný blok.

Petr Hannig: V našem výzku-
mu jsme lidem předložili
k výběru všechny strany
a hnutí, a ne jenom, jak se
to obvykle děje, pouze těch
sedm nebo osm takzvaně
relevantních. Volič přece
dostane volební lístky všech
subjektů a ne pouze těch,
které by se, podle České te-

levize, dostaly do parlamen-
tu. A tak ve výzkumu, jako
vůbec v prvním, co se týká
preferencí, překračuje pěti-
procentní hranici nejenom
Volný blok ale i Aliance pro
budoucnost.

Lidé se ptají, kde najdou stranu
za práva zvířat, či Rozumné.

Pavel Sehnal: Výraznou sou-
částí Aliance pro budouc-
nost je aktivní Demokratic-
ká strana zelených za práva
zvířat. Je proti týrání zvířat.
Ti z vás, co mají doma čtyř-
nohé miláčky, víte jak trpí
při Silvestrovských petar-
dách. Na našich kandidát-
kách jsou hojně zastoupení
Rozumní – Petr Hannig – za
spravedlnost a životní jisto-
ty. Jak už z názvu strany
vyplývá, bývalý prezident-

ský kandidát, vzhledem
ke svému věku, má blízko
k seniorům a myslí si, že je
třeba nejenom zvyšovat dů-
chody, ale i prát se za to, aby
senioři, nebo zaměstnanci
50+ nebyli diskriminováni
vzhledem ke svému věku
i co se třeba řidičských prů-
kazů týká.

Petr Hannig: Důležitou sou-
částí Aliance je i hnutí
Zdraví sport a prosperita.
Chceme aby bylo umožně-
no dětem už od útlého věku
sportovat a působit tak na
tělesnou zdatnost. Dále je to
Strana konzervativní pravi-
ce – Řád národa. Farmáře,
včelaře, lesní hospodáře
zastupuje Agrární demo-
kratická strana. A součástí
Aliance je i hnutí Starosto-
vé pro kraj. Ne všichni sta-

rostové v ČR jsou sdruženi
v hnutí Starostové a nezávis-
lí, kteří jdou do voleb spolu
s Piráty. Starostové na kan-
didátce Aliance nesouhlasí
se spojením slova starosta
se slovem pirát.

Pavel Sehnal: Sestavili jsme
kvalitní stínovou vládu.
Petr Hannig je nominován
na ministra kultury a jeho
cílem je prosadit Zákon
o českém jazyce a kultuře.

Petr Hannig: Není možné,
aby v nápisech chyběla češ-
tina. To by v zemích, kde
takový zákon existuje, ne-
mohlo existovat. (Francie).

Zdá se, že by bylo skutečně ve-
lice přínosné, kdyby se Aliance,
volební číslo 9, dostala do par-
lamentu.

Aliance pro budoucnost, volební číslo 9, sází
na klidné vysvětlování. V jednom z krajů

vystoupaly volební preference na 5,3%. A to
znamená jasný vstup do PS.

Respondentům byly předloženy všechny kandidující strany a hnutí tak, jak budou moci vybírat při volbách.
*TrikolóraSvobodníSoukromníci
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Čekají nás další sněmovní vol-
by. Deník Metro poslal sedmi
lídrům politických stran,
hnutí a koalic téměř čtyři de-
sítky otázek. Z jejich odpově-
dí můžete, ale ani nemusíte
vybrat své favority do sně-
movních voleb. Dotazy jsme
položili těm, jejichž strana
nebo hnutí byly zvoleny
do současné Poslanecké sně-
movny či se letos umísťovaly
v předvolebních průzku-
mech na místech, která by
stačila ke zvolení. Dnes odpo-
vídá Milan Krajča, místopřed-
seda KSČM, kterého komunis-
té vyslali do naší ankety mís-
to předsedy Vojtěcha Filipa.

1. Výška, váha, věk? Jste
s tím spokojen?
Je mi 38. Měřím 182 cm,

váhu se pokouším držet oko-
lo 85 kilogramů. V zásadě
jsem s tím spokojený.

2. Kolik hodin denně spíte?
Ideální je promě aspoň sed-

mihodinový spánek, ne vždy
se mi to ale podaří.

3. Jste vůdčí typ?
Těžko hodnotit sám sebe,

ale je pravdou, že často něco
řídím nebo organizuji.

4. Máte kamaráda od dět-
ství dodnes?
Ano, tohoto celoživotního

přátelství si opravdu vážím.

5. Byl jste šprt, nebo ne-
vzorný žák?
Měl jsem velké štěstí na pe-

dagogy, do školy jsem větši-
nou chodil rád, ale ke šprtství
jsemměl rozhodně daleko.

6. Pamatujete si číslo vlast-
ního telefonu?
Ano, ostatně není tajné, je:

721 985 447.

7. Kolik máte kravat?
Pokud to jde, dávám před-

nost spíš neformálnímu oble-
čení. Několik málo kravat ale
ve skříni mám.

8. Jste dochvilný?
Snažím se o to.

9. Kdy jste naposledy na-
psal dopis psaný rukou?
Popravdě si teď nevzpomí-

nám. Rád bych ale věřil, že to
bylo spíše nějaké romantické
psaní než seznam pokynů
k týdennímu nákupu.

10. Jakou nejvyšší horu
jste zdolal?
Patrně některý zmnoha be-

zejmenných vrcholků And,
po kterých jsem se před léty

se svými kamarády toulal.

11. Viděl jste někdy něja-
ký film od Zdeňka Trošky?
Tvorbu pana režiséra samo-

zřejmě znám. Hlavně s dětmi
se teď občas díváme na jeho
pohádky.

12. Kolik jste v životě zasa-
dil stromů?
Přesné číslo neznám.

13. Píšete si (nebo jste si
někdy psal) deník?
Deník si nepíšu, podrobně

si ale vedu diář.

14. Kolika jazyky se domlu-
víte?
Nejlépe se domluvím ang-

licky a španělsky. Dlouho
jsem se učil i němčinu a sou-
stavně se pokouším také
o ruštinu.

15. Kolik ročně přečtete
knih?
Literatura patří k mým ko-

níčkům. Ani zdaleka však ne-
stíhám číst tolik, kolik bych
chtěl. Řádově ale určitě pře-
čtu desítky knih ročně.

16. Sportujete nebo spor-
toval jste aktivně?
Dříve jsem se věnoval zá-

vodnímu plavání, nyní dá-
vám přednost běhu. Běhám
delší tratě, jednou za rok si
dávám i slavný Pražský mezi-
národní maraton. V posled-
ních letech jsem navíc obje-
vil kouzlo extrémních pře-
kážkových závodů OCR jako
Spartan nebo Gladiator.

17. Které domácí práce
zvládnete?

S manželkou se snažíme
o domácí práce podělit. Ne
vždy je to jednoduché. Mezi
věci, které ale doma dělám
opravdu rád, patří vaření, kte-
ré si užívám spíše jako hobby
než povinnost.

18. Umíte hrát na nějaký
hudební nástroj?
Dříve jsem hrával na akor-

deon, již dlouho semu ale ne-
věnuji.

19. Četl jste Babičku od Bo-
ženy Němcové nebo něco
od Aloise Jiráska?
Část základního kánonu

české literatury jsem již stihl
přečíst, Babičku i kus Jirásko-
va díla nevyjímaje.

20. Jakou manuální činnos-
tí byste se chtěl živit a zvlá-
dl byste ji, kdybyste nepů-
sobil v politice?
Práce rukama mi cizí není.

V životě jsem dělal už různé
věci, od stavebních prací až
třeba po vykládání lodí. S ma-
nuální činností tak nemám
problém ani nyní.

21. Nejtěžší zranění nebo
karambol v životě?
Zatím mi štěstí přálo. Nej-

větší problém jsem tak měl,
když mě jako školáka cestou
do školy srazilo na přechodu
auto. I z toho jsem však vyšel
jen s třídenním poležením
v nemocnici.

22. Kolik peněz by vám sta-
čilo na přežití jednohomě-
síce?
Osobně jsem poměrně ne-

náročný, horší je to ale se za-
jištěním rodiny. Popravdě si

tak třeba nedokážu předsta-
vit, jak by bylo možné vyžít
z almužny ve forměminimál-
ní mzdy či hladových mezd,
za které jsou dnes nuceni lidé
mnohde pracovat.

23. Zvládl byste bez pomo-
ci vyplnit bezchybně daňo-
vé přiznání?
Ne, často ho dokonce nedo-

kážu bezchybně vyplnit ani
s pomocí.

24. Jaké oblečení je levico-
vé a jaké pravicové?
Nad tím jsem se nikdy neza-

mýšlel, ani nevím, zda jemož-
né oblečení takto posuzovat.

25. Čím vás přátelé či kole-
gové bezpečně vytočí?

Třeba tím, když semi v dob-
ré víře snaží „uklidit“ můj
tvůrčí chaos na pracovním
stole.

26. Koho jste volil
při svých prvních volbách
po roce 1989?
Od té doby jsem se příliš ná-

zorově nevzdálil, tedy už teh-
dy jsem podpořil komunistic-
kou stranu, coby jedinou rele-
vantní sílu, která se zastávala
pracujících lidí a byla proti
kapitalismu.

27. S kým z politických
konkurentů si tykáte?
Korektní vztahy mám

s řadou lidí napříč politickým
spektrem. S některými se zná-
me již dlouhou dobu a pocho-

pitelně si, navzdory názoro-
vým rozdílům, tykáme.

28. Největší politické vítěz-
ství a největší prohra?
Mezi úspěchy je možné za-

řadit to, že se v rámci kampa-
ně, na které jsem se podílel,
podařilo odmítnout vybudo-
vání vojenské základny USA
na našem území. K neúspě-
chům například patří fakt, že
jsme zatím nedokázali získat
podporu pro naši politiku do-
stupného bydlení skrze roz-
voj veřejné bytové výstavby,
prosadit zastropování nájem-
ného a zabránit spekulacím
s byty.

29. Je politika afrodizia-
kum?
Pro někoho možná ano.

Mojí motivací je spíš postavit
se za lidi v této nelehké době
plné zdražování a připravova-
ných útoků na sociální práva.

STŘELBA OD BOKU ANEB
CO JE MI BLIŽŠÍ. DESET
OTÁZEK VE STYLU BUĎ,
ANEBO

1. Kniha, nebo film?
Spíše kniha. Třeba Sto

roků samoty, film Moderní
doba.

2. Džíny, nebo tesil?
Rozhodně džíny.

3. Oholit, nebo strniště?
Jak kde.

4. Jaro, léto, podzim, nebo
zima?
Léto.

5. Karty, nebo šachy?
Jak s kým.

6. Pivo, nebo víno?
S kamarády pivo, s manžel-

kou, Moravačkou, víno.

7. Maso, nebo bezmasá
strava?
Raději maso.

8. Hypermarket, nebo
malý obchod?
Spíš malý obchod.

9. Noviny na papíru, nebo
na internetu?
Pořád mám raději papír

než obrazovku, zpravodajství
už ale sleduji převážně na in-
ternetu.

10. Učil byste raději mate-
matiku, či dějepis?
Určitě dějepis, v matemati-

ce bych se dál než k logarit-
mické funkci asi nedostal.

PAVEL HRABICA

Milan Krajča šéfoval před patnácti lety Komunistickému svazu mladých. ARCHIV, MAFRA

VOLBY 2021

„Běhám delší tratě. Jednou
za rok také Pražský maraton“
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*Platí pro nákupy zákazníků zaregistrovaných
a současně přihlášených v online shopu dm.cz.

VYSOKÁ KVALITA
ZA NÍZKOU CENU

DORUČENÍ
ZDARMA
U NÁKUPU OD 1290 Kč*

dm.cz

Čistí a pečuje o pokožku,
osvěžuje tělo, obličej i vlasy.
Složení s mořskými minerály
podporuje přirozenou hydrataci
pokožky. Zároveň chrání pokožku
před vysušením a propůjčuje jí
příjemný a osvěžující pocit.

Balea MEN
Fresh
sprchový gel
300 ml

1990
6,63 Kč za 100 ml

DLOUHODOBÁCENA

od 30.01.2019 19,90Kč

Kč

VEGAN

„Ve francouzské katolické
církvi se od roku 1950 vyskyt-
lo 2900 až 3200 kněží a řehol-
níků, kteří sexuálně zneuží-
vali děti,“ sdělil agentuře AFP
Jean-Marc Sauvé, předseda ne-
závislé komise, jež byla pově-
řena vyšetřováním sexuál-
ních zločinů na dětech v círk-
vi. Orgán zveřejní svou netr-
pělivě očekávanou závěreč-
nou zprávu zítra. „Jedná se
o minimální odhad,“ řekl
Sauvé, podle nějž vyšetřovate-
lé vycházeli z církevních,
soudních či policejních archi-
vů a také z osobních svědec-
tví. Za posledních 70 let při-
tom francouzskou katolic-
kou církví prošlo celkem asi
115 tisíc kněží a řeholníků.
Závěrečná zpráva nezávis-

lé vyšetřovací komise bude
mít s přílohami 2500 stran
a komise na ní pracovala dva
a půl roku. Autoři se snažili
zmapovat, jak bylo sexuální
zneužívání dětí v církvi rozší-
řené a zejména určit celkový
počet obětí. Srovnávat bude
imíru sexuálního obtěžování
v církvi s jinými institucemi,
například sportovními klu-
by, školami či rodinou. ČTK

Premiér Johnson
řeší problém
se zásobováním.

Britský premiér Boris John-
son včera prohlásil, že ne-
chce kvůli vyřešení nedostat-
ku řidičů v Británii uvolňovat
pravidla pro imigraci zahra-
ničních pracovníků. Nedo-

stupnost pohonných hmot
na čerpacích stanicích je po-
dle něj způsobena vysokou
poptávkou. Předseda Konzer-
vativní strany Oliver Dowden
řekl, že se dostupnost paliv
zlepšuje, největší problémy
přetrvávají v Londýně a na ji-
hovýchodě země.
Británie se v posledních

týdnech potýká s akutnímne-
dostatkem řidičů kamionů,
který způsobil potíže v řadě

dodavatelských řetězců.
Na některýchmístech proříd-
ly regály supermarketů a ben-
zinové pumpy mají málo po-
honných hmot. Vytvořily se
u nich dlouhé fronty, protože
mnoho řidičů si chtělo poří-
dit zásoby. Johnson prohlásil,
že čerpací stanice nestačí do-
plňovat své zásobníky právě
kvůli vysoké poptávce. Odmí-
tl rovněž, že by vláda chtěla
krizi řešit zvýšením imigra-

ce. „Cesta vpřed pro naši
zemi nevede skrze zatažení
za páku nekontrolované mi-
grace a umožnění obrovské-
mu množství lidí, aby sem
přišli pracovat,“ řekl v pořa-
du televize BBC. „Nechci se
vracet ke starémuneúspěšné-
mu modelu nízkých mezd
a nekvalifikovaných pracov-
níků podpořenémunekontro-
lovanoumigrací,“ dodal. Brit-
ská vláda nicméně podle dří-

vějších zpráv hodlá udělit
5000 dočasných pracovních
víz zahraničním řidičům cis-
teren a kamionů, která bu-
dou platit do konce února.
S rozvozem pohonných
hmot nově pomáhá i armáda.
Dočasná víza brzy dosta-

nou také pracovníci v oblasti
chovu drůbeže, aby vláda za-
jistila dostupnost krocanů,
kteří jsou tradičním vánoč-
ním pokrmem. ČTK

Krátce

Magistr z kávy
Titul z kávy? Proč ne,
řekla si Florentská uni-
verzita a rozhodla se ote-
vřít roční magisterský
program, ve kterém se
studenti naučí vše, co
s tímto nápojem souvisí.
Itálie tak v přípravě kávy
nechce usnout na vavří-
nech. Devítiměsíční
kurz, v němž bude mož-
né získat praktické
i teoretické znalosti
o kávě, je pro 24 studen-
tů. Začne v lednu. iDNES.cz

Katar. Bez žen
V Kataru se v sobotu
konaly první volby do Po-
radní rady, která má
v této konstituční mo-
narchii funkci parlamen-
tu a jejíž členy dosud vy-
bíral katarský emír. Ten
bude dál vybírat 15 ze
45 členů tohoto orgánu.
Ze zbývajících 30 mandá-
tů žádný nezískala žena.
Ve volbách v Kataru kan-
didovalo na tři stovky
lidí, z toho 26 žen. ČTK

Nehoda
UMilána na severu Itálie
včera havarovalo malé sou-
kromé letadlo, všech osm
lidí na palubě zemřelo.
Agentura ANSA původně
informovala o šesti mrt-
vých, později napsala, že
v letadle byl pilot, kopilot,
pět dospělých a dítě. Stroj
dopadl na neobydlenou
budovu, ve které v tom
okamžiku nikdo nebyl. Po-
blíž ale parkovala auta, jež
po pádu letounu začala ho-
řet. Nehoda se stala po po-
ledni v obci San Donato
Milanese. 2x AP

Francie. Kněží
zneužívali děti

Britové chtějí na víza nalákat
řidiče i chovatele krocanů

inzerce
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Váš úspěch
bereme
osobně Tým HELIOSwww.helios.eu

inzerce

Kuba se krůček
po krůčku vrací
ke kapitalismu.

Kubánské ministerstvo hos-
podářství tento týden schváli-
lo 32 malých a středních pod-
niků, které se tak staly první-
mi soukromými firmami
na tomto karibském ostrově
za více než půlstoletí. Okruh
činností, v nichž smí soukro-
mé společnosti na Kubě pod-
nikat, je omezený a se zahra-
ničím smí obchodovat pouze
přes státní firmu.
Dosud na Kubě mohli sa-

mostatně podnikat pouze jed-
notlivci jako živnostníci
a také oni mají omezená pra-
vidla i šíři odvětví. Pracují ze-

jména v pohostinství či jako
opraváři. Dvacet z nově povo-
lených podniků založili prá-
vě tito živnostníci, kteří tak
změnili formu podnikání.
Soukromé firmy, jež mo-

hou mít až sto zaměstnanců,
jsou novinkou. Poslední tako-
vé podniky na Kubě existova-
ly v šedesátých letechminulé-
ho století, než tehdejší komu-
nistický lídr Fidel Castro sou-
kromé společnosti jako „po-
zůstatky kapitalismu“ zná-
rodnil.
Experti se shodují, že jde

o historický krok, a to
i přesto, že odvětví pro podni-
kání jsou omezená. Soukro-
mě firmy nesmí působit na-
příklad ve zdravotnictví, tele-
komunikacích, energetice či
médiích, ale ani třeba v advo-
kacii či účetnictví. ČTK

Moje tělo, moje volba, znělo Amerikou
VeWashingtonu a dalších amerických městech o víkendu vyšly do ulic demonstrantky
při pochodech za práva žen na potrat. Tisíce žen se před největším z pochodů v americké
metropoli sešly před Bílým domem, dav více než tisíce lidí demonstroval proti nedávno
zavedenému omezení potratů i před budovou Kapitolu v texaském Austinu. AP

První firmy
na ostrově
svobody
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Nenáročný výlet
vhodný pro děti
i milovníky
nedávné historie.

V údolí potoka pod dominan-
tou zámku ve Vysokém
Chlumci u Sedlčan se nachá-
zí Muzeum vesnických sta-
veb středního Povltaví. Sběr-
nou oblastmuzea tvoří přede-
vším bývalý okres Příbram
s hlavním zaměřením
na Sedlčansko. V přírodním
areálu si prohlédnete nechrá-
něné a zánikem ohrožené ob-
jekty ze Sedlčanska – obytné
zemědělské usedlosti či drob-
né technické a sakrální stav-
by z 18. až 20. století. Vmuzej-
ních sbírkách regionu se do-
chovaly předměty z vybavení
venkovské domácnosti, lido-
vý oděv, zemědělské a řemesl-
nické nástroje a náčiní i další
předměty dokládající rolnic-
ké hospodářství.
V domě č. p. 4 z Oběnic uvi-

díte černou kuchyni s ukázka-
mi nářadí a nádobí, které se
používalo k přípravě pokrmů
na otevřenémohni. Ve světni-
ci je nástin interiéru lidové-
ho obydlí středního sedláka
na území středního Povltaví
ke konci 19. a na počátku
20. století.
Zajímavostí je funkční katr

– pila na vodní pohon z dru-
hé poloviny 19. století smlýn-
ským kolem. Pochází z obce
Dolní Sloupnice na Chrudim-
sku. Jde o unikátní stroj s vo-
dorovným řezným listem,
který řezal klády s velkým
průměrem.
Výstava v roubeném špý-

charu z Počepic představuje
některé vybrané typy nářadí
a náčiní spojené se zpracová-
ním a úschovou obilovin
a mouky. Ve včelíně ze Sedl-
čan je malá včelařská expozi-
ce s 12 restaurovanými úly
z osady Rovina u Počepic. MET

Co je co? Každý z 22 objektů má ve skanzenu ve Vysokém Chlumci své číslo a místo.

*Platí pro nákupy zákazníků zaregistrovaných
a současně přihlášených v online shopu dm.cz.

VYSOKÁ KVALITA
ZA NÍZKOU CENU

DORUČENÍ
ZDARMA
U NÁKUPU OD 1290 Kč*

dm.cz

Praktický pomocník, pokud
zrovna spěcháte a nemáte čas
pro zdlouhavé mytí vlasů.
Rychle a snadno se aplikuje
a hodí se i pro použití
na cestách. Se svěží vůní.

Balea
Classic
suchý šampon na vlasy
200 ml

4990
24,95 Kč za 100 ml

DLOUHODOBÁCENA

od 20.05.2021 49,90Kč

Kč

VEGAN

Roubený jednokomorový špýchar z Počepic 4x METRO Kamenný milník ze Sedlčan V rámci prohlídky můžete nahlédnout i dovnitř stavení.

Holubník z Pojezdce

Vysoký Chlumec

Nachází se 35 kilometrů
východně od Příbrami
a 8 kilometrů jihozápadně
od Sedlčan, v malebné
krajině středního Povltaví.

● V roce 1998 Hornické
muzeum Příbram odkoupilo
od rodiny Lobkowiczů
pozemek na katastru obce
Vysoký Chlumec o rozloze
tři hektary.

● Následující rok započala
výstavba Muzea vesnických
staveb středního Povltaví,
pobočky Hornického muzea
Příbram.

● Do tohoto muzejního
zařízení jsou přenášeny
vybrané typy těch
nejohroženějších lidových
staveb, které by v regionu
na svém původním místě
zanikly.

● Sběrnou oblast muzea
tvoří především bývalý
okres Příbram s hlavním
zaměřením na Sedlčansko.

● Další informace naleznete
na webových stránkách
muzeum-pribram.cz.

inzerce

Unikátem je pila na vodní pohon
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Dolní Morava láká
na lyžařské zážitky.

PřestožeDolníMorava oficiál-
ně otevře brány zimě až
11. prosince při příležitosti
Grand Openingu, termíny
na zimní dovolenou v tomto
malebném koutě České re-
publiky rychle mizí. Na nad-
šené lyžaře totiž čekají per-
fektně upravené a luxusně
dlouhé sjezdovky se stopro-
centní garancí sněhu, rozsáh-
lé zázemí pro malé sjezdaře
a spousta zábavy i pro ty, kte-
ří tomuto sportu nepropadli.
Vyrazte na zimní dovolenou
naDolníMoravu i vy a ubytuj-
te se v rodinami oblíbeném
wellness hotelu Vista.
Lyžaři se vrací za zážitky,

jako je první stopa, výšlapy
na sněžnicích nebo večerní
výstupy na skialpech. Láká
osvětlené večerní sjezdování
a osvětlená sáňkařská dráha

pro ty, kteří raději mají zába-
vu více při zemi.
Na sjezdovky i běžkařské

stezky shlíží 55metrů vysoká
Stezka v oblacích, kterou
v zimě zdobí mrazivá krajka.
Jako had se kousek od jejích
základů táhne Mamutí hor-
ská dráha. Tříkilometrový
sjezd plný zatáček je nejdelší
horskou dráhou svého druhu
v Česku a v zimě nabízí ještě
o kousek svištivější jízdu.
Děti se na svazích zabaví

v lyžařské školičce a mohou
se vyřádit i na skvělých hote-
lových animacích. Oblíbený
čtyřhvězdičkový hotel nabízí
kromě pohodlného ubytová-
ní a skvělé gastronomie i pro-
stor a možnosti pro pořádný
odpočinek, ať už vyrazíte
s dětmi, nebo se chystáte na
dovolenou ve dvou. Dopřejte
si večer wellness rozmazlová-
ní a hned po snídani se pře-
suňte na sjezdovku, která je
jen pár kroků od hotelu. Více
nawww.dolnimorava.cz Stezka v oblacích DOLNIMORAVA.CZ

To vše z něj ale dělá ideální terč ne-
nechavců, kteří chtějí proniknout
do vašeho soukromí, obohatit se,
nebo „jenom“ sledovat vaše aktivity
a sbírat materiál pro pozdější využití,
ať už by šlo o různé vyděračské nebo
kompromitující kampaně.

Začnete u výběru značky
Smartphonu svěřujeme mnohé ze
svého soukromí a často si to ani
neuvědomujeme. Proto je zcela zá-
sadní myslet na to už ve chvíli, kdy
si mobil kupujete. Naprostá většina
spotřebitelů se zajímá o poměr ceny
a výkonu telefonu a příliš se neza-
mýšlí nad konkrétní značkou, jejím
původem a renomé. I to však může
hrát důležitou roli.
Kvalitní značky smartphonů my-

občas necháte ležet na veřejně pří-
stupném místě a nepoužíváte žádný
způsob zamykání obrazovky. Stačí
chvíle, a kdokoli vám může do tele-
fonu stáhnout škodlivý nebo sledo-
vací software. A nemusí to být nikdo
vám neznámý. Velkou aktuální hroz-
bou jsou stalkerwary, které svým
blízkým na mobil instalují žárliví
partneři. Zamknutý telefon oceníte
i ve chvíli, kdy vám ho někdo ukrad-
ne nebo ho ztratíte. Máte velkou šan-
ci, že se dotyčný k jeho obsahu vůbec
nedostane.

Způsobů zamykání displeje je ně-
kolik, od klasických PINů, kdy je
ale třeba volit náhodný shluk čísel
a zásadně se vyvarovat chronicky
známým heslům „123456“, přes
otisk prstu po sken obličeje. Dají se
dokonce i kombinovat, což samozřej-
mě bezpečnost vašeho smartphonu
výrazně posílí.

Zabezpečte data a aktualizujte
Mobilní telefon už dnes slouží i jako
úložiště důležitých dokumentů,
u kterých byste byli opravdu neradi,
kdyby je někdo odcizil. Proto je dobré
taková data ukládat do zabezpečené
části mobilu, která je na hardwarové
úrovni oddělena od běžného systé-
mu, a tudíž se do ní případný útočník
nemůže dostat. Kvalitní telefony mají
přímo integrovanou zabezpečenou
složku, do níž se uživatel dostane
opět jen po zadání hesla, případně
stvrzením otisku prstu nebo skenem
obličeje. Do ní si mohou uživatelé
přesunout veškerá citlivá a choulos-
tivá data, o která v žádném případě
nechtějí přijít.

A rada na závěr? Aktualizujte, aktu-
alizujte a aktualizujte. Proto je při
výběru telefonu důležité, mimo jiné,
dbát i na to, po jak dlouhou dobu vý-
robce poskytuje bezpečnostní aktu-
alizace. Doba podpory se totiž může
lišit i dva a více roků. Neaktualizujte
jen operační systém vašeho telefonu,
ale také veškeré aplikace. A pokud ně-
které nepoužíváte, raději je smažte.
Aplikace do telefonu nahrávejte pouze
z prověřených a oficiálních obchodů
a nejprve si přečtěte jejich hodnocení
a komentáře uživatelů. Pečlivě zva-
žujte, jaká oprávnění nové aplikaci
schválíte, protože je určitě divné, když
vás aplikace Kalkulačka požádá o pří-
stup k fotoaparátu nebo údajům o vaší
poloze. Zkrátka buďte stále ve střehu,
protože útočníci určitě nespí.

Jak z mobilu neudělat špiona v kapse?
Zvykli jsme si, že

s mobilními telefony
trávíme v podstatě veškerý

svůj čas ve dne i v noci.
Díky nim jsme neustále

k zastižení, používáme řadu
komunikačních platforem,

sociálních sítí, smartphonem
platíme, vyřizujeme e-maily,

fotografujeme, natáčíme
a obvykle ho máme vedle
sebe i na nočním stolku,

když usínáme.
slí na bezpečnost uživatelů a mají
integrované vlastní bezpečnostní
platformy, jako například platforma
KNOX, kterou jsou vybaveny všech-
ny telefony Samsung. Ty uchrání
uživatele před nejčastějšími kyber-
netickými hrozbami. Jiné ponechá-
vají otázku kyberbezpečnosti na sa-
motném uživateli a potom záleží
čistě na něm, zda si pořídí některý
z mobilních antivirů. Každopádně
to je určitě více než vhodné, protože
hackeři a různí podvodníci stále čas-
těji přesouvají svůj zájem o desktopů
a notebooků k mobilním zařízením,
která obsahují čím dál více osobních
dat, včetně choulostivých fotografií
a videí, jež se dají zneužít pro vydí-
rání obětí.

Zamykáte displej?
Nemusí to být ale přímo hacker,
kdo se vláme do vašeho mobilního
telefonu. Stačí, když smartphone

Sjezdovky, běžky, sáňky i horská
dráha. Nudit se určitě nebudete
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INZERCE

1. střešní svod
2. setnina
3. samice berana
4. úkaz na obloze

5. lepší než devátá
6. tisíc kilogramů
7. malé oko
8. vodní živočich

Teplotní rekordy: -0,3 °C (1947) 27,0°C (1929) Bio:

Vydává MAFRA, a. s., se sídlem Praha 5, Karla Engliše 519/11, PSČ: 150 00, IČ: 45313351. Tel.: 225 065 111. E-mail: dopisy@metro.cz; web: www.metro.cz.Redakce: Petr Holeček – šéfredaktor;
ŠimonMerta – zástupce šéfredaktora. Tištěný náklad ověřuje ABC ČR, člen IF ABC. Obchodní oddělení, e-mail: sales@metro.cz, inzerce@metro.cz, Brno, tel.: 516 202 521. Tisk: mafraprint – Praha

ČT1 ČT2 Nova ÓčkoPrima

16.55 AZ-kvíz
17.25 Černé ovce
17.40 Vyhrazeno pro pořady

politických stran, politic-
kých hnutí a koalicí kan-
didujících ve volbách do
Poslanecké sněmovny
2021

18.00 Události v regionech
18.25 Kde domovmůj?
19.00 Události
19.56 Branky, body, vteřiny
20.10 Rapl II (5/13)
21.15 Reportéři ČT
21.55 Krotitelé dluhů
22.25 Vejška
23.45 AZ-kvíz
00.10 Cestománie
00.40 Kuks, krajina jako park

17.10 Letecké katastrofy
17.55 Bedekr VII
18.25 Vražednámodř
19.15 CoČech, to chovatel II (5/8)
19.25 Československý filmový

týdeník 1971 (1377/2379)
19.40 Postřehy odjinud
19.50 Zprávy v českém znako-

vém jazyce
20.00 Nejzajímavější divy staro-

věku (5/10)
20.50 Hitlerův kruh zla (5/10)
21.45 Loganovi parťáci
23.45 Program. Pád legendy
01.25 Queer: Kluci v Jezerní

kotlině 2
01.50 Vyhnal jsem ovečky až na

Javorníček
02.10 Kotvice

15.55 KriminálkaMiami (4)
17.00 Odpolední Televizní no-

viny, Sportovní noviny
17.30 Na lovu
18.25 Ulice (4121)
19.30 Televizní noviny, Spor-

tovní noviny, Počasí
20.20 Specialisté (141)
21.25 Specialisté (47)
22.25 Námořní vyšetřovací

služba: NewOrleans V
(15)

23.20 KriminálkaMiami (3)
00.15 KriminálkaMiami (4)

Jen jeden polibek. Seriál (USA,
2002)

01.10 Odložené případy V (3)
Vyjížďka. Krimiseriál (USA, 2007)

04.45 Novashopping

16.50 Policie v akci
17.50 Prostřeno!
18.55 HLAVNÍ ZPRÁVY
19.40 Krimi zprávy
19.55 SHOWTIME
20.15 Hvězdy nad hlavou (6)

Smím prosit? Seriál (ČR, 2020)
21.35 První večeře
22.45 Tlouštíci
23.55 Ano, šéfe!
01.00 Komisař Rex VII (5)

Když děti chtějí zemřít. Krimi-
seriál (N/Rak., 2002)

02.05 Jake a Tlusťoch III (1)
Mám oči jenom pro tebe.
Krimiseriál (USA, 1987-1992)

03.05 Policie Hamburk VIII (6)
Šachová partie. Krimiseriál
(N, 2014)

09.00 Zpátečka
10.00 Óčko hity
14.00 Óčko trendy
14.30 Užít Česko
14.45 Óčko hity
15.00 Mixxxer e-sport
17.00 Óčko hity
17.30 FORMUJ SE SMOTTLICÍ
17.35 Óčko hity
18.00 CZ & SK
18.59 Nebuď dřevák, dej si tělák
19.00 Moje desítka
19.50 Óčko hity
20.30 Over Drive
20.35 Óčko hity
21.30 NAKEDWARM-UP
22.00 Naked Attraction
22.30 Drive
23.00 Óčko flirt

BERAN 21. 3. – 20. 4.
Vzdušná energie Novoluní bude charakteris-
tická svým harmonizujícím vlivem na rodinné
vztahy. Příjemný domov je pro vás důležitý.

VÁHY 23. 9. – 23. 10.
Období Novoluní ve Váhách je typické svou
vzdušnou energií, která prostupuje vše kolem
vás. Kolegové i šéf ocení vaši dobrou náladu.

BÝK 21. 4. – 21. 5.
V zaměstnání se můžete těšit na příjemné po-
stupy kupředu. Děláte opravdu velké pokroky
a v rodině navícmáte obrovskou podporu.

ŠTÍR 24. 10. – 22. 11.
Babí léto je na ústupu a pro vás nastává tem-
né období. Sluneční paprsky vás totiž nabíjejí
energií, kterou nutně potřebujete.

BLÍŽENCI 22. 5. – 21. 6.
Nechcete si to přiznat, ale vaše spokojenost
v práci je mizivá. S kolegy jste nikdy nebyli ka-
marádi, ale nyní se nemůžete vystát.

STŘELEC 23. 11. – 21. 12.
Vaše znamení zažije tento týden velkou hvězd-
nou událost. Venuše vstupuje do Střelce a za-
žehnevámvživotěmilostnouaerotickou jiskru.

RAK 22. 6. – 22. 7.
Provází vás celková nespokojenost. Nejraději
byste seněkamodstěhovali, změnili práci a cel-
kově byste chtěli začít znovu.

KOZOROH 22. 12. – 20. 1.
V tomto týdnu to nebudete mít úplně jedno-
duché. Musíte otevřít skříň, kde již nějaký ten
pátek schováváte pomyslného kostlivce.

LEV 23. 7. – 22. 8. VODNÁŘ 21. 1. – 20. 2.
Vstoupili jste pro vásdonaprostonepoznaných
vod. Ze začátku jste nervózní, vmnohémbude-
te tápat a večer budete uléhat unavení.

PANNA 23. 8. – 22. 9.
Neumítemocodpočívat, stále něcoděláte a ro-
dině tomoc neprospívá. Rozhodně byste s tím,
hlavně pro své dobro, měli něco udělat.

RYBY 21. 2. – 20. 3.
Vaše rodina nyní potřebuje vaši plnou podporu.
Jistý člen domácnosti se nachází v náročném
a novém období, a tak bude trochu tápat.

Týdenníhoroskop 4. 10. – 10. 10. 2021

Mátena sebepříliš vysokénároky, a když je ne-
splníte, cítíte obrovskou frustraci. Možná byste
měli z některých požadavků slevit.

Tuto službu poskytuje: E.M.A. Europe s.r.o., P.O. Box 14, Praha 5, 110 05, technicky zajišťuje Materna,
1 sms/55 Kč vč. DPH, 1min/70 Kč vč. DPH,max. délka hovoru 17minut, www.ema.bz, www.platmobilem.cz

Luštěnka

Počasí

DNES ZÍTRA STŘEDA ČTVRTEK

17/21 °C 19/23 °C 11/15 °C 12/16 °C

PÁTEK

12/16 °C

Sudoku

a Olomouc • Evidenční číslo MK ČR E 16400, ISSN 1211 - 7811. Distribuci zajišťuje PNS, a. s. Vychází denně v pracovních dnech. © MAFRA, a. s., 2021 nebo uvedení dodavatelé obsahu. Jakékoli užití
a šíření částí nebo celku obsahu deníku METRO (včetně jejich překladu) bez písemného svolení vydavatele je zakázáno. Vydavatelství MAFRA, a. s., je členem koncernu AGROFERT.
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Adéla Duchečková
Tuto přednost
ze střední školy
využívám denně.

PREDÁTOR

Řešení sudoku

ODBORNÍK
Před pár dny mě ke spolupráci na svém televizním projektu
pozval úspěšný režisér krátkých cestopisných seriálů. Nechci
ho tu jmenovat; nevím, zda by o publicitu v mém sloupku
stál. Nicméně drobnou perličku o něm snad prozradit mohu:
má problémy s ejaculatio praecox nebo to alespoň velmi pře-
svědčivě hraje. Jenže znáte to: není šprochu...
Tak tenhle Jakub mě přizval do dílu o Třeboni. Samozřejmě
jsem se tím pochlubil Hance, která má občas tendenci mě
podceňovat. Třeba když si na YouTube pouštím edukační vi-
deo „Jak nahodit spadlé jističe“.
I tentokrát jsem se na své expertství pečlivě připravil. Nastu-
doval jsem dějiny města, životy posledních Rožmberků a Hyd-
rogeologii pro I. ročník VŠ.

Vyzbrojen násobnou od-
borností jsem vyrazil
na jih.
První režisérský pokyn
zněl svléknout košili. Tu-
hle instrukci jsem dostal
naposled ve dvaceti a ani
tehdy to nebylo nic moc.
Kameramanmě sice ujiš-

ťoval, že jde o nevhodný vzorek, ovšem fakt, že ta erární byla
větší o dvě X, svádí k myšlence, že oba zápasili o mou důstoj-
nost.
Příjemně uvolněný jsem pak čekal na svou chvíli: Augustiniá-
ni, polský trůn pro Viléma z Rožmberka, zpevňování hrází.
„Takže my bychom vás poprosili, abyste nám řekl, jaké jsou
v Třeboni dobré hospody a kam si tady zajít na pivo,“ odkryl
mou expertní roli Jakub a já ji snad se ctí naplnil.
„Jaké to bylo?“ ptala se Hanka, když jsem se večer vrátil. „Po-
pravdě nevím, co tam z toho nechají,“ řekl jsem zamyšleně.
„Ony ty odborné pindy nebývají moc divácky atraktivní.“
Vysílá se to příští rok; třeba to neuvidí.

Jan Tesař
Dnes už

je to nutný
standard.

Zdeněk Řezníček
Tolik

propisek
ani nemám.

Umíte psát všemi deseti?

Anketa

Jsou prázdné
Nejméně deset let je
prázdný dům proti hlavní-
mu nádraží. Sídlila v něm
léta jedna složka Českých
drah, po jejím zrušení zů-
stal dům neobydlený.
V Praze se neustále staví
množství nových domů
s předraženými byty, ale
ve vnitřní Praze i bližším
centru jsou desítky prázd-
ných domů, které nejsou
jen v soukromémmajet-
ku, ale i ve státním. Nediv-
me se pak, že v Grazu v Ra-
kousku lidé zvolili komu-
nistku dokonce primátor-
kou města, protože tam
byl podobný problém jako
v Praze. Přitom Komunis-
tická strana Rakouska
byla v minulosti zcela mar-
ginální stranou. Nové byty
se stavěly a staví praktic-
ky v celé EU jen pro určité
vrstvy obyvatelstva, které
je využívají na spekulaci.
V Berlíně dokonce volají
po znárodnění realitních
magnátů, kteří stejně
jako v Praze zastavují ja-
koukoli volnou plochu,
parky, plácky a výhledy
na město.

dopisy@metro.cz,
www.facebook.com/
denikmetro

V dopisu uveďte jméno
a adresu. Metro si vyhrazuje
právo editovat dopisy.

Dopisy a vzkazy

Komiks

„Vypij pivo, uběhni kolo. To celé čtyřikrát. V závodě pojícím pivo
a pohyb se buď můžeš utkat o vavříny v elitním běhu, nebo si dojít
pro zážitek mezi veřejností,“ tak zní pozvánka na zítřejší Pivní míli
Praha 2021. Přihlášky najdete na linktr.ee/PivniMile. Podobnou
pozvánku si můžete vytvořit i vy. I k tomu slouží #metrotag.

@mojemetro

Tohle je místo na váš vzkaz! Do žlutého rámečku napište přání, výzvu,
básničku nebo něco namalujte. Výtvor vyfoťte a sdílejte s hashtagem
#METROTAG na svém Instagramu. Vzkaz lze poslat i jako zprávu přes
Facebook nebo e-mailem na mms@metro.cz. Váš výtvor dáme do novin!

Řešení luštěnky

Sloupek

PETR
KUKAL
OKRESNÍ BÁSNÍK

Citát

Také tentokrát
jsem se na své
expertství pečlivě
připravil.
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Reprezentační pau-
zu přečká na prv-
nímmístě fotbalo-
vé ligy Plzeň.

Slovácko porazilo v sobotu
v 10. kole Fortuna ligy Tepli-
ce 3:2. Trenérskou premiéru
v nejvyšší soutěži si na lavič-
ce hostů odbyl Jiří Jarošík,
který v úterý nahradil odvola-
ného Radima Kučeru. V Uher-
ském Hradišti otevřel skóre
po čtvrthodině hry hostující
veterán Jan Rezek, kterého Ja-
rošík povolal z teplického
„béčka“. Ofenzivní univerzál
nastoupil v lize po více než
čtyřech měsících. Slovácko
však v rozmezí 40. a 61.minu-
ty duel otočilo dvěma branka-
mi Petra Reinberka a trefou
Václava Jurečky. Snížení ob-
staral Ladislav Kodad, víc už
ale Teplice nezvládly.

Plzeň zdolala Zlín 2:1
a upevnila si vedoucí pozici.
Západočeši vyhráli deváté
utkání v sezoně nejvyšší sou-
těže a doma v lize zvítězili po-
sedmé za sebou. Oba góly Plz-
ně vstřelil Jean-David Beau-
guel. Na jeho proměněnou pe-
naltu z šesté minuty rychle
odpověděl Lukáš Vraštil, ale
francouzský útočník rozhodl
v 84. minutě. „Na titul vůbec

nemyslíme. Je brzo a je to
strašně dlouhá a těžká cesta.
Ale vážíme si toho, že může-
me být první,“ řekl záložník
Viktorie Dominik Janošek.

Bohemians 1905 si poradi-
li s Olomoucí 2:0. Klokani roz-
hodli už v úvodním dějství,
kdy semezi 23. a 25. minutou
trefili Daniel Köstl a Jan Chra-
mosta. Hanáci nebodovali po-
prvé po sedmi kolech.

Pardubice sice po zásahu
Martina Šejvla v Českých Bu-
dějovicích od 21. minuty ved-
ly, Jihočeši však ještě v prv-
ním poločase otočili skóre,
když se trefili Mick van Bu-
ren a Jakub Hora. Po přestáv-
ce přidal pojistku Fortune
Bassey. Dynamo vyhrálo dru-
hé kolo po sobě a Východoče-
chy zdolalo v nejvyšší soutěži
i potřetí.
Včerejší čtyři zápasy včet-

ně derby Sparty se Slavií skon-
čily až po uzávěrce tohoto vy-
dání. PUR a ČTK

Jan Rezek ČTK

www.ekonomicke-stavby.cz

Katka 15A
3+KK

6559 Kč
měsíčně v programu Nulová hotovost

Nepotřebujete žádné naspořené
peníze ani pozemek.

V programu Nulová hotovost

+420 377 825 782

Práce - nabídka
• Bartoň a Partner s.r.o. při-
jme na HPP Regionálního ma-
nažera ostrahy v oblasti posky-
tování bezpečnostních služeb
pro Olomoucký kraj. Nástup
ihned (nebo dle domluvy), ná-
stupní mzda 30.000,- Kč. Poža-
dujeme: SŠ vzdělání, zkuše-
nost na obdobné pozici u bez-
pečností agentury výhodou,
samostatnost, zodpovědnost,
časová flexibilita,MSOffice, ři-
dičský průkaz skupiny B, trest-
ní bezúhonnost. Nabízíme slu-
žební automobil, mobilní tele-
fon, osobní PC. Motivační do-
pis a životopis zasílejte na
e-mail:
lenka.zatloukalova@bartona
partner.cz. Do předmětu zprá-
vy uveďte „ostraha“.240623

inzerce

Zlatou přilbu vyhrál Dudek
Vítězem plochodrážního závodu Zlatá přilba v Pardubi-
cích se stal poprvé v kariéře Polák Patryk Dudek (na sním-
ku). Devětadvacetiletý jezdec v 73. ročníku ukončil kralo-
vání Australana Jasona Doylea, jenž se mohl stát prvním
mužem, který nejstarší plochodrážní závod světa vyhraje
čtyřikrát za sebou. Doyle skončil druhý, třetí místo obsa-
dil Fin Timo Lahti. Ve čtvrtfinále se představili čeští jezdci
Hynek Štichauer a Petr Chlupáč, ale ani jednomu z nich
se nepodařilo proklestit si cestu do dalších bojů. ČTK

PROFIMEDIA

Čísla dne

25
Již jistý domácí šampion Jan
Kopecký ovládl Rallye Pače-
jov a obhájil prvenství. Druhé
místo v předposlední soutěži
mistrovství ČR obsadil s od-
stupem 25 sekund Václav
Pech, třetí skončil Filip Mareš.

10
Kalkidan Gezahegneová z Ba-
hrajnu zaběhla v Ženevě
časem 29:38 světový rekord
v silničním závodu na 10 km.

Za Teplice pálil
veterán Rezek



Kup na www.alza.cz nebo volej 225 340 111
Uvedené ceny jsou v CZK s DPH a platí od 4. 10. 2021 do odvolání nebo vyprodání interních skladových zásob. Změna ceny vyhrazena, více na www.alza.cz/reklama. Aktuální ceny najdete vždy na www.alza.cz. Dárky jsou dodávány pouze do vyčerpání zásob.
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7 690,-
9 690,-9 690,-

obj. kód: MXO001sb3

1 499,-
1 999,-1 999,-

obj. kód: ver017

4 990,-
6 499,-6 499,-6 499,-

obj. kód: ORAZK391

7 499,-
obj. kód: RO972j0c1

Nuda má červenou
kartu

Ať trávník
pěkně
dýchá

Váš hudební
svět

Usmějte se
na svět

Xbox Series S + FIFA 22
Oblíbená herní konzole
SSD 512 GB, bez mechaniky
Herní ovladač v balení, CZ menu
S fotbalovou novinkou FIFA 22

FERRIDA SC 3215
Elektrický vertikutátor s výkonem 1 500 W
Vhodný pro zahrady do 400 m², záběr 32 cm
2 výměnné válce (s 16 noži či 20 pružinami)
4 hloubky, madlo, rám držadla lze složit

Sony True Wireless
WF-1000XM4, model 2021
True Wireless sluchátka s mikrofonem
Špičkové potlačení okolního hluku (ANC)
Celková výdrž s pouzdrem až 24 hodin
Bluetooth 5.2, podpora AAC, LDAC a SBC

Oral-B iO 8
Elektrický kartáček s magnetickou technologií iO
Kulatá kartáčková hlava, chytrý senzor tlaku
Jemné ale efektivní čištění pomocí mikrovibrací
Magnetická nabíječka zajistí nabití již za 3 hodiny

S dárky vám podáme pomocnou ruku.

Všechny dárky
jako na dlani


